
Räpina Ühisgümnaasiumi hoolekogu tegevuse aruanne 2022/23 
 

Hoolekogu koosseis 

1. Jaanus Meitus – õpetajate esindaja; 
2. Kersti Sammelselg – õpetajate esindaja; 
3. Ester Lemats – lapsevanemate esindaja; 
4. Mari Kala – lapsevanemate esindaja; 
5. Margarita Võsokovskaja – lapsevanemate esindaja; 
6. Siret Punnisk – lapsevanemate esindaja; 
7. Erle-Mai Pabusk– õpilaste esindaja; 
8. Ulla Preeden – vilistlaste esindaja; 
9. Kairi Kasearu – kooli pidaja esindaja. 

 

Hoolekogu koosolek  27.10.2022 
1. Räpina Ühisgümnaasiumi  2023. a eelarvele arvamuse andmine. Saadetud eelarvega oli 
probleeme, eelarve tabelis ja seletuskirjas olevad summad ei klappinud, ning  
kuluread topelt. Hoolekogu soovis, et edastataks korrektne eelarve koos seletuskirjaga. Kahjuks 
seda ei tehtud. 
2. Hoolekogu tõstatas küsimuse: Miks ei rakendada kuuendas klassis kooli õppekava põhist 
matemaatika diferentseeritud rühmaõpet (reaalrühmas ja tavarühmas) 5 tundi nädalas (alus: 
kehtiv kooli õppekava lisa 3, peatükk 1.7, punkt 3 ning PGS § 17 lg 1)?  
Hoolekogu tegi  ettepaneku analüüsida personalikulude kohta kui 6.-9. klassides on matemaatika 
rühmatundides sõltumata paralleelide olemasolust. 
Hoolekogu arvamus on, et kooli vaatest peaks praegu ära otsustama kuidas ja kellele kool  
rühmatunde pakub ja see peaks olema korraldatud ühetaolistel alustel. Hetkel on olukord  
ebavõrdne. Hoolekogu on arvamusel, et matemaatika rühmatunnid peaksid olema kõigil 6.-9.  
klassidel nagu õppekava ette näeb. Matemaatika on olnud murekoht aastaid, väiksemad rühmad 
võiks olla lahendus. 
3. Direktor andis ülevaate valikainete valimisest ja läbimisest. Valikainest loobuda on võimalik 
päris alguses, mitte aga siis, kui on kogu kursus läbitud. Valimine toimub kooskõlastatult 
õppejuhiga. Autokool valikkursusena tellitakse Räpina Aianduskoolist ja kool maksab selle eest. 
Selle valikaine kursus lõpeb eksami sooritamisega. Lõpetamisel ei tohi olla valikaine mitterahuldav. 
4. Direktor andis ülevaate matemaatika lõpueksamite tulemustest. 
 

Räpina Ühisgümnaasiumi hoolekogu märgukiri kooli pidajale 06.04.2023 
Märgukirjas juhtis hoolekogu Räpina Vallavalitsuse ehk kooli pidaja tähelepanu aspektidele, mille 
osas hoolekogu nägi probleemi ning direktori omavolilist kooli juhtimist ehk õigusaktidega mitte 
arvestamist: 
1. RÜG-is ei ole õpe korraldatud lähtuvalt kooli õppekavast. 
2. RÜG eelarve on kinnitatud, kuid sisuliselt ei ole hoolekogu selle kohta arvamust saanud anda, 
nagu näeb ette PGS § 73 lg 11 p 10. 
3. Murettekitav suhtlusviis ja töökultuur. 



Hoolekogu koosolek 19.06.2023 
1. Hoolekogu otsustas, et Räpina Ühisgümnaasiumi direktori vaba ametikoha täitmiseks 
korraldatava konkursi komisjonis esindab hoolekogu lapsevanem Siret Punnisk.  
2. Margarita Võsokovskaja andis teada, et soovib lahkuda hoolekogust. Järgmisel lastevanemate 
üldkoosolekul valitakse tema asemele uus liige.  
3. Arutati lastevanemate ja õpilaste poolt tõstatatud küsimusi ja ettepanekuid 
3.1. Õpilaste poolt tõstatatud küsimus: kas põhikooli lõpetanud on oodatud kooli vilistlaste 
kokkutulekule? Eelmisel vilistlaste kokkutulekul oli selge sõnum, et oodatud on ainult need, kes on 
lõpetanud gümnaasiumi. Sellel korral oli küll sõnumiks, et oodatud on kõik, kes tunnevad end 
vilistlasena, kuid kahjuks kommunikatsioon põhikooli lõpetanutele ei olnud piisav. Hoolekogu tegi  
ettepaneku teha rohkem teavitust põhikooli lõpetanute suunal, et nad tunneksid end  
kokkutulekule oodatuna. 
3.2. Tartu gümnaasiumite ühised sisseastumiskatsed oli võimalik teha e-testina ja testi oleks saanud 

sooritada ka oma koolis. Kahjuks ei olnud Räpina Ühisgümnaasium end testimiskohana 
registreerinud ja õpilased pidid valima soorituskohaks Põlva või Mooste kooli. Hoolekogu tegi 
ettepaneku järgmisel kevadel võimaldada õpilastel osaleda sisseastumiskatsetel oma koolis.  
3.3. Õpilaste õpirände projekt Läti ja Leedu õpilastega. Vanematelt on jõudnud hoolekogusse 
tähelepanek, et kuna projekti kaasatud  õpilased olid 3 nädalat tavapärasest õppetööst kõrval jäi 
lõpuklassi õpilastele eksamiteks valmistumine pisut tahaplaanile. Hoolekogu arvamus on, et siin 
peaks vastutuse võtma ikkagi kõik kolm osapoolt: kool planeerimise osas, õpilane ja vanem 
osalemise suhtes. Planeerimine sõltub ka suuresti projektipartneritest ja siin võib ette tulla ja 
tuligi ootamatusi. Siin tuleb olla nii osalejatel kui korraldajatel paindlik. 
 

RÜG hoolekogu nõusolek 7. klassi õpilaste arvu suurendamiseks 26 õpilaseni 2023/2024.  
Õppeaastaks 
Hoolekogu nõustus 7. klassi õpilaste arvu suurendamisega juhul, kui õppetöö korraldamisel 
järgitakse kõiki õppekava nõudeid, sh moodustatakse matemaatikas temporühmad kohe 
õppeaasta algul. Peab olema tagatud kõikide klassiruumide lõikes õppekohtade arv ja seda 
olukorras, kus kõik õpilased on kohal. 
Hoolekogule esitas täiendavad küsimused kooli juhile. Taotluses ei olnud välja toodud põhjendusi 
ja argumente, miks soovitakse jätkata just ühe klassiga. Milline on kooli pikem plaan? Praegu 
alustav 7. klass on ka järgmised 2 aastat üle lubatud suuruse. Kas kool on analüüsinud õpilaste 
jaotust kõikides klassides, et oleks selge milliste aastakäikude puhul õpilaste 
lahkumine/lisandumine on nii-öelda piiripealne ja mõelnud läbi võimalikud tegutsemisvariandid?  
Kas on kindel, et kõik tervisekaitse- ja ohutusnõuded on täidetud? 
 
Hoolekogu esitatud küsimustele vastas direktori kohusetäitja kirjaga 05.09.2023 nr 1.1-
7/2023/196-3. 
 

RÜG arengukava 2024-28 
Hoolekogu tutvus kooli uue arengukava dokumendiga ja esitas omapoolsed kommentaarid 
oktoobris 2023. 
 



Hoolekogu tegevuskava käesolevaks õppeaastaks 

• kooli eelarve arutelu ja hoolekogupoolse arvamuse esitamine. 

• Kooli juhtkonna poolt esitatud dokumentide läbivaatamine ja nendele hoolekogupoolse 
arvamuse andmine. 

• Kooli arengukava täitmise jooksev jälgimine ning protsessides osalemine. 

• Kooli uue arengukava koostamise protsessis osalemine. 

• Kooli sisehindamise protsesside jooksev jälgimine. 
 
 
Mari Kala 
hoolekogu@rapina.ee 


